
PROTOKÓŁ XVI/2015 

z Sesji Rady Gminy Białogard 

z dnia 30 listopada 2015 r. 

 

    W posiedzeniu udział wzięło 12 członków Rady Gminy, 29 Sołtysów oraz Pan Jerzy 

Bartman - Radny Rady Powiatu Białogardzkiego, Pan Henryk Ręcławowicz Dyrektor 

Powiatowego Urzędu Pracy w Białogardzie. Listy obecności stanowią załącznik do 

niniejszego protokołu. W posiedzeniu udział wzięli także: Pan Jacek Smoliński - Wójt Gminy 

Białogard, Pani Alicja Kubiś – Zastępca Wójta Gminy Białogard, Pani Izabela Czaplejewska 

- Skarbnik Gminy Białogard, Pani Alina Świder - Dyrektor Szkoły Podstawowej  

w Stanomnie. 

   Posiedzenie odbyło się na sali konferencyjnej Urzędu Gminy Białogard w dwóch częściach: 

I  - 30.11.2015 w godzinach 10
00

 -12
35

, II - 2.12.2015 r. w godzinach 16
00 

- 18
00 

. 

   Posiedzeniu przewodniczył Pan Kazimierz Gregorczyk - Przewodniczący Rady Gminy, 

protokołowała Pani Joanna Czupreta – Inspektor ds. obsługi Rady Gminy i oświaty. 

   Obrady XVI Sesji Rady Gminy otworzył Pan Przewodniczący Kazimierz Gregorczyk który 

powitał uczestników posiedzenia, a następnie przedstawił porządek Sesji w poniższym 

brzmieniu.  

1.  Otwarcie sesji, w tym: 

-    stwierdzenie kworum, 

-    przyjęcie porządku obrad, 

-    przyjęcie protokołów z XIV i XV Sesji Rady Gminy Białogard. 

2.  Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami oraz z wykonania uchwał Rady  

Gminy.  

3.  Interpelacje i zapytania Radnych.  

4.  Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawach: 

a)  Rocznego Programu Współpracy  Gminy Białogard  z Organizacjami Pozarządowymi  na 

rok 2016, 

b)  zmian w budżecie gminy na 2015 rok, 

c)  zmiany uchwały nr XIV/105/03 Rady Gminy Białogard z dnia 29 grudnia 2003 roku  

w sprawie utworzenia samorządowej instytucji kultury pod nazwą „Gminna Biblioteka 

Publiczna w Stanominie”,  

d)    wysokości stawek podatku od środków transportowych, 

e)   określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2016 rok, 

f)    wzorów formularzy podatkowych, 

g)   przyjęcia Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Białogard, zrealizowanego na 

podstawie umowy z dn. 23.02.2015 r. współfinansowanego ze środków Programu 

Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko, nr  wniosku: 2/POIiŚ/9.3/2013/NFOŚiGW/287, 

h) zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia 

ścieków na terenie Gminy Białogard. 

5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

6. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

7. Zamknięcie XVI Sesji Rady Gminy Białogard. 

   Do pełnego wyczerpania pierwszego punktu obrad pozostało przyjęcie Protokołu z XV 

Sesji Rady Gminy Białogard. Pan Przewodniczący ogłosił, że w związku z nie wniesieniem  



w terminie określonym Statutem Gminy Białogard - § 22 ust. 2 - do treści ww. Protokołu 

żadnych poprawek i uzupełnień - Rada protokół przyjęła jednogłośnie.  

Ad. 2. Wójt Gminy Pan Jacek Smoliński przedstawił informację z działalności między sesjami 

oraz z wykonania uchwał Rady  Gminy (w załączeniu do protokołu).  

W tym miejscu Pan Przewodniczący odczytał list od Pani Małgorzaty Klajno   

z podziękowaniem za wieloletnią współpracę (w załączeniu do protokołu). 

Ad. 3. Pan Przewodniczący poinformował, iż na dzisiejszą Sesję wpłynęła interpelacja 

Radnego Pana Jana Budzyńskiego w sprawie budowy chodnika w miejscowościach 

Kościernica i Pękanino. 

Ad. 4.  Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał. 

1) Pierwszym z rozpatrywanych projektów uchwał był projekt uchwały w sprawie 

Rocznego Programu Współpracy  Gminy Białogard  z Organizacjami Pozarządowymi  na rok 

2016 uchwała została omówiona na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy, 

Głosowanie 

 „za” jednogłośnie (12:0:0) 

2) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 rok, omówiła Pani 

Skarbnik, uchwała została omówiona na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy, 

Głosowanie: 

„za” – 11 

„przeciw” - 1 

"wstrzymujący się" - 0 

3) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/105/03 Rady Gminy Białogard z 

dnia 29 grudnia 2003 roku w sprawie utworzenia samorządowej instytucji kultury pod 

nazwą „Gminna Biblioteka Publiczna w Stanominie”,  

Głosowanie 

„za” jednogłośnie (12:0:0) 

4) Uchwała w sprawie wysokości stawek podatku od środków transportowych. Wójt Jacek 

Smoliński poinformował, że stawki zostały omówione na wspólnym posiedzeniu komisji. 

Stawki pozostaną niezmienione w stosunku do 2015 roku. 

Głosowanie: 

„za” – jednogłośnie (12:0:0) 

4) Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2016 rok, 

uchwała została omówiona na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy, Pan Kazimierz 

Chodynko poprosił o ponowne omówienie uchwały celem  przedstawienia jej Sołtysom. Wójt 

J. Smoliński przedstawił wszystkie stawki i kolejno je omówił.  

Pan Marcin Oborski podkreślił, że zmiana stawek poprzez ich obniżenie wynika z ustawy. 



Pan J. Budzyński zwrócił się do Pani Skarbnik o wpływ stawki podatku na wysokość 

otrzymywanych subwencji? Pani Skarbnik potwierdziła, że jeśli nie mamy maksymalnych 

stawek podatków ma to automatycznie wpływ na wysokość subwencji.  

Pan Damian Janusiak Sołtys Sołectwa Kościernica powiedział, że nie zgadza się ze stawką 

podatku od działalności gospodarczej, stwierdził, że mając działalność i 1 hektar ziemi płaci 

większe podatki niż rolnik, który posiada ponad 100 ha gospodarstwo. Pan Dariusz 

Smagowski odpowiedział, że rolnikom nie obniżono stawek, są one maksymalne i w takiej 

kwocie ponieważ w ciągu ostatnich 11 miesięcy taka była cena skupu żyta. Pan Bogdan 

Michaliszyn Sołtys Sołectwa Moczyłki stwierdził, że należałoby wystąpić z postulatem do 

władz krajowych o wprowadzenie dodatkowego zapisu dotyczącego stawek dla emerytów  

i rencistów, należałoby dla nich obniżyć tę stawkę podatku.  

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości na 2016 rok. 

„za” – 10 

„przeciw” -1 

„wstrzymujący się” - 1 

5) Uchwała w sprawie wzorów formularzy podatkowych, uchwała została omówiona na 

wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy, 

Głosowanie: 

„za” – jednogłośnie (12:0:0) 

6) Uchwała w sprawie Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Białogard, 

zrealizowanego na podstawie umowy z dn. 23.02.2015 r. współfinansowanego ze środków 

Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko, nr  wniosku: 

2/POIiŚ/9.3/2013/NFOŚiGW/287, uchwała została omówiona na wspólnym posiedzeniu 

Komisji Rady Gminy.  Pan B. Michaliszyn spytał czy ten plan nakłada na gminę jakieś 

zobowiązania i czy wiąże się z ponoszeniem jakichś kosztów. Pan Wójt odpowiedział, że 

przyjęcie tego planu pozwala nam do pozyskiwania różnego rodzaju środków unijnych. 

Głosowanie: 

„za” – jednogłośnie (12:0:0) 

 

Pan Przewodniczący poinformował, że w tym miejscu zakończony zostanie blok uchwał. 

 

Ad. 8. Pan Przewodniczący poinformował, iż na Sesję nie wpłynęły odpowiedzi na 

interpelacje i zapytania Radnych. 

Wójt J. Smoliński poinformował, że Radni otrzymali do zapoznania  materiały dotyczące 

taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków na terenie 

Gminy Białogard na rok 2016. 

Pan Przewodniczący ogłosił przerwę w obradach do 2 grudnia 2015 r.  



W dniu 2 grudnia o godz. 16
00 

Rada gminy wznowiła posiedzenie, kontynuując przyjęty w 

dniu 30.11.2015 r. porządek posiedzenia. 

Ad. 4.  Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków na terenie Gminy 

Białogard. 

Wyjaśnień w powyższej sprawie udzieliła Pani Marianna Przychodni Prezes RWiK w 

Białogardzie, Rada podjęła decyzję o wycofaniu uchwały z porządku obrad. 

 

Ad. 9. Wolne wnioski, zapytania i informacje.  

Brak. 

Ad 10. Zamknięcie XVI Sesji Rady Gminy Białogard. 

   Wobec wyczerpania wszystkich punktów porządku XVI Sesja Rady Gminy Białogard 

została zakończona. 

   Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: 

Joanna Czupreta  


